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TÝDENNÍ NEWSLETTER ČASOPISU FP-FINANČNÍ PORADCE 

(Pokračování na stránce 2) 

Vánoce přicházejí aneb Na co nezapomenout 

 

V aktuálním čísle časopisu 

FP-finanční poradce 
se mj. dočtete: 
 

•  Miroslav Řezník: Hlas pro 
lepší štábní kulturu 
 

• Jak vnímají velcí hráči 
svou konkurenci 
 

• Nábory finančních poradců 
 

• Propojení on-line a off-line 
poradenství 

 

Ukázkový výtisk zdarma: 
http://eshop.ihned.cz/predplatne/zkouska.php?tit=FP&pref=0 

 

Předplatné si objednejte na adrese: 
http://eshop.ihned.cz/shop/www/product/page/odborne-ti tuly-print 

 

Allianz pojišťovna spustila novou firemní webovou prezentaci 
Společnost Etnetera dokončila a spustila pro 

svého klienta Allianz pojišťovnu zcela novou 
firemní webovou prezentaci www.allianz.cz. 
Jedná se o designově nejmodernější webovou 
prezentaci Allianz pojišťovny ve světě, která 
zohledňuje poslední trendy v návrhu komplex-
ních webů z pohledu uživatelské přívětivosti, 
přehlednosti a poznatků v oblasti SEO.  

Nový web nabízí uživatelům např. přehledné 
zobrazení kontaktních míst na mapě (pobočky, 
poradci, servisy, prohlídková místa) pomocí 
Google API. Pro plnění a správu obsahu byla 
použita poslední verze komplexního CMS nástroje jNetPublish.  

Ve druhém pilíři penzí v říjnu přibylo 395 smluv 
V desátém měsíci existence druhého pilíře do něj vstoupilo pouze 395 lidí, což je opět nejméně 

od jeho vzniku v lednu letošního roku. Celkem tak tímto způsobem spoří na penzi necelých 83 500 
lidí. Informovala o tom Asociace penzijních společností. Penzijní společnosti původně čekaly, že 
do druhého pilíře vstoupí za první půlrok asi půl milionu lidí. Do konce června, kdy skončil termín 
pro uzavření smlouvy pro lidi starší 35 let, mělo smlouvu 78 500 lidí. „Volby zatím nepřinesly ani 
vládu, natož nějaký jasný vzkaz občanům, zda a případně jak se v budoucnu budou měnit některé 
parametry druhé pilíře. Výsledky říjnové akvizice této nejasné situaci odpovídají,“ komentoval 
výsledky prezident Asociace penzijních společností Karel Svoboda. 

„Je překvapivé, že ještě nyní se najdou lidé, kteří jsou stále ochotní do druhého pilíře vstoupit,“ 
řekl ČTK analytik Broker Consulting Jan Lener. V současné situaci je podle něj jasné, že druhý 
pilíř projde zásadními změnami a zřejmě půjde o změny k horšímu. Možný je i scénář jeho úplné-
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POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

Pomalu se blíží nejsladší období v roce, kte-
rým jsou Vánoce. I pro nejzatvrzelejšího 
workholika znamenají vánoční svátky pomlku, 
kdy se zkrátka nepracuje. Potažmo pracovat se 
může, ale většinou chybí důležitá součást, 
kterou jsou klienti. Ti si 
nejčastěji užívají pohody a 
klidu a vůbec se nechtějí 
zatěžovat svými financemi. 
Odmyslíme- li všechny 
pozdníčky, kteří na poslední 
chvíli nakupují vánoční 
dárky, případně zařizují 
kapra pár hodin před štědro-
večerní krmí, jsou Vánoce 
příjemnými svátky. 

O Vánocích je dostatek 
času na všelijaké bilancová-
ní uplynulého roku a vytvá-
ření plánů na příští rok. 
Skutečná smršť předsevzetí 
přijde až o týden později na Nový rok. Přináší-
me několik tipů na to, jak si užít posledních 
svátků v roce tak, abyste se vy, ani vaši klienti 
neuštvali. Nejde o dlouhý výčet, jen pár věcí, 
které můžete odložit, případně raději zařídit, 
abyste si zbytečně nekomplikovali začátek 

dalšího roku. I když jsou Vánoce až za pět 
týdnů, je dobré na ně myslet s předstihem. 

Předně neřešte žádné složité záležitosti. Nej-
častěji jde o různé životní pojištění nebo hypo-
teční úvěry. Jestliže je to možné odložit, odlož-

te to. Podobně odložte 
všechny úkony, které nejsou 
důležité. Plnit je jen proto, 
že končí rok, není dvakrát 
dobrý argument. Podobně to 
platí i tehdy, když končí 
čtvrtletí, měsíc, týden, den. 
Stejné je to i se schůzkami  
u klientů. Jen málokdo chce 
řešit finanční plán během 
Vánoc. 
Co naopak nepočká, jsou 
různé splátky úvěrů, pojist-
ného nebo třeba stavebního 
spoření. Zde je dobré vše 
uhradit včas. Je zbytečné se 

vystavovat různým sankcím, které byste museli 
řešit po Novém roce anebo byste přišli o pení-
ze, na něž máte nárok. Dobrým příkladem je již 
uvedené stavební spoření, ze kterého vám při 
splnění všech podmínek může jednoduše při-
plout 2000 Kč, aniž byste museli hnout brvou.  

LIDÉ 

Mluvčí Ery a Poštovní spořitelny  
je Slavíková 

Do funkce mluvčí Ery a Poštovní spořitelny, 
což jsou obchodní značky Československé 
obchodní banky, nastoupila od počátku listo-
padu Martina Slavíková. Nahradila Zuzanu 
Kalátovou, která odešla mimo skupinu ČSOB. 
Slavíková přichází z televize Barrandov, kde 
vedla oddělení marketingu a PR. Předtím pů-
sobila v agentuře Médea Public Relations, kde 
měla na starosti strategické klienty. V letech 
2006–2009 pracovala jako specialistka externí 
komunikace v oddělení vnějších vztahů Fakul-
ty elektrotechnické ČVUT.  

Petr Kolář opouští po roce PPF 
Dlouholetý český diplomat Petr Kolář 

opouští skupinu PPF, kde byl od ledna ředite-
lem pro zahraniční vztahy. Dál zůstane v lob-
bistické branži. Kolářův odchod z PPF ale 
může znamenat i jeho postupný návrat do 
veřejné sféry, napsaly Hospodářské noviny. 
„Mohu potvrdit, že pan Kolář se rozhodl od 
Nového roku věnovat vlastnímu projektu,“ 
řekl HN mluvčí PPF Radek Stavěl. Kolářův 
odchod ale podle něj nemusí znamenat defini-
tivní konec spolupráce. Kolář se ke svým plá-
nům vyjádří, až v nich bude mít jasno. 

Generální ředitel ČSOB Kavánek  
ve funkci brzy skončí 

Generální ředitel Československé obchodní 
banky Pavel Kavánek, který v čele banky stojí 
od roku 1993, ve funkci brzy skončí. O náhra-
dě za něj zatím není rozhodnuto. Informuje  
o tom pondělní vydání týdeníku Euro s odka-
zem na zdroj z ČNB. Nástupcem Kavánka se 
pravděpodobně nemohou stát někteří jeho 
kolegové z představenstva. Podmínkou výbě-
rového řízení je totiž podle Eura mezinárodní 
zkušenost, kterou nesplňují Petr Hutla či Jan 
Lamser. Novým ředitelem ČSOB by se tak 
podle týdeníku mohl stát vyslanec belgické 
mateřské skupiny KBC. „Výměnu či odchod 
pana Kavánka v současnosti neřešíme, není na 
pořadu dne,“ řekla ale Euru mluvčí KBC  
Viviane Huybrechtová. Čtyřiašedesátiletý Ka-
vánek pracuje v ČSOB přes 40 let. 
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ZE ZAHRANIČÍ 

Dow Jones ve středu na rekordu 
Akcie ve Spojených státech ve středu pře-

vážně posilovaly a index Dow Jones ukončil 
den na novém rekordu. Index Dow Jones 
zpevnil o 128,66 bodu, tedy 0,82 % na  
15 746,88 bodu. Širší index Standard & Poor's 
500 stoupl o 7,52 bodu, čili 0,43 %, na 
1770,49 bodu. Index technologického trhu 
Nasdaq oslabil o 7,92 bodu, neboli 0,2 % na 
3931,95 bodu. 

Španělské banky musejí zvýšit rezervy  
o dalších pět miliard eur 

Španělské banky budou muset zvýšit rezer-
vy na ztrátové úvěry o dalších 5 miliard eur 
(129 mld. Kč), a to kvůli změně způsobu hod-
nocení refinancovaných úvěrů. Oznámila to 
španělská centrální banka. Zvýšení rezerv by 
ale podle ní nemělo být pro španělské banky 
problémem. 

Virtuální měna bitcoin na rekordu 
Hodnota kybernetické měny bitcoin se  

6. listopadu vyšplhala na nové rekordní maxi-
mum kolem 251 dolarů (zhruba 4800 Kč). 

ECB snížila základní úrok na nové  
minimum 0,25 procenta 

Evropská centrální banka snížila svou zá-
kladní úrokovou sazbu o čtvrtinu procentního 
bodu na nové minimum 0,25 %. Snížením 
sazby, která ovlivňuje úvěrové náklady v euro-
zóně, tak reagovala na hluboký propad inflace 
v zemích eura a zvýšení tlaků na uvolnění 
měnové politiky. 

Britská úroková sazba beze změny 
Měnový výbor britské centrální banky podle 

očekávání nechal základní úrokovou sazbu 
beze změny na rekordním minimu 0,5 procen-
ta a do ekonomiky nebude pumpovat další 
peníze. Banka tak potvrdila svůj slib, že nechá 
úroky beze změny až do doby, než ekonomic-
ké oživení pevněji zapustí své kořeny. 

Británie od počátku letošního roku vykazuje 
překvapivě silné oživení, překonala své kole-
gy v eurozóně a stala se jednou z nejrychleji 
rostoucích ekonomik ze skupiny nejsilnějších 
zemí světa G7.  

S&P snížila rating Francie  
Mezinárodní ratingová agentura Standard & 

Poor's snížila hodnocení úvěrové spolehlivosti 
Francie o 1 stupeň na známku AA se stabilním 
výhledem. S&P upozornila hlavně na vysokou 
nezaměstnanost, jež podkopává podporu dal-
ších potřebných strukturálních reforem. 

Akcie Twitteru přidaly přes 90 procent 
Akcie americké internetové společnosti 

Twitter zahájily 7. listopadu obchodování na 
newyorské burze nárůstem o více než 70 %. 
První obchod se uskutečnil až více než hodinu 

ho zrušení. Vstup do takto rizikového systému je neopatrným rozhodnutím, i když obavy ze ztráty 
peněz, které už lidé do druhého pilíře vložili, jsou pravděpodobně zbytečné, dodal. 

Penzijní společnosti zjišťují, že tento model je s ohledem na propastně nízký zájem pro ně na-
prosto prodělečný, uvedl Lener. Na trhu už se připravují fúze a je prý jasné, že některé společnosti 
budou muset tento trh opustit. „Očekáváme, že počet penzijních společností rapidně klesne a na 
trhu zůstanou maximálně dvě až tři, které druhý pilíř uživí,“ podotkl. 

ČP Index: Nejbezpečněji se letos opět jezdí v Karlových Varech 
Nejbezpečnější silnice z krajských měst 

měly v prvním pololetí opět Karlovy Vary, 
následovaly Pardubice a Jihlava. Naopak 
nejméně bezpečné byly plzeňské silnice. 
Vyplývá to z žebříčku ČP indexu bezpečnosti 
zpracovaného Českou pojišťovnou. Z okres-
ních měst dopadlo nejhůře Ústí nad Orlicí. 
ČP monitoruje 13 krajských a 59 okresních 
měst od roku 2004 a na základě policejních 
statistik počtu nehod s vážným nebo smrtel-
ným zraněním dvakrát ročně sestavuje žebří-
ček bezpečnosti. Karlovy Vary obhájily statut nejbezpečnějšího krajského města z loňského roku. 
V ulicích města byli sice tři lidé těžce zraněni, nikdo ale nezemřel. Naopak v Plzni byly na míst-
ních komunikacích zaznamenány dvě úmrtí a 35 těžkých zranění. 

Celkový počet zraněných a usmrcených na silnicích krajských měst meziročně klesl. Za letošní 
první pololetí na nich zemřelo 35 lidí, což je meziročně o šest méně. Počet vážně zraněných klesl z 
290 na 284. Nejvíce úmrtí si opět vyžádal silniční provoz v Praze, a to 16, následuje Brno se sedmi 
a Ostrava se šesti úmrtími. Také těžce zraněných a usmrcených na silnicích okresních měst mezi-
ročně ubylo. Počet usmrcených se snížil z 12 na sedm, počet těžce zraněných ze 130 na 99. 

(Pokračování ze stránky 1) 

(Pokračování na stránce 3) 

Burza reagovala na intervence ČNB růstem o 1,28 procenta 
Pražská burza 7. listopadu kvůli intervencím ČNB rostla, hlavní index PX posílil o 1,28 procenta 

na 1041,39 bodu. Táhly ho zejména akcie Erste Bank a pojišťovny VIG. Více než tříprocentní 
ztrátu zaznamenala mediální společnost CME. Vyplývá to z výsledků burzy. Centrální banka se 
rozhodla přistoupit k devizovým intervencím poprvé od roku 2002. Cílem je oslabit korunu a uvol-
nit tak ještě více měnové podmínky. Kurz koruny chce banka pomocí intervencí držet poblíž hladi-
ny 27 Kč/EUR. „Tento krok měl zásadní dopad především na obchodování s rakouskou Erste Bank 
a pojišťovacím titulem VIG,“ uvedl analytik Patria Finance Josef Kohout. Erste se po ohlášení 
dlouho očekávaného kroku ČNB dostala rychle o více než čtyři procenta výše, nakonec zakončila 
čtvrteční obchodování růstem o 2,72 procenta na 706 korun. Cenné papíry pojišťovny VIG pak 
zhodnotily o 3,56 procenta na 1048 korun. 

PPF koupí 65,9 % Telefóniky 
Investiční skupina PPF koupí 65,9 procent  

v Telefónice Czech Republic za 63,6 miliardy 
korun, což znamená 305,6 Kč na akcii. Podepsa-
la smlouvu se španělskou Telefónikou. Akvizice 
zahrnuje rovněž 100 procent v dceřiné společ-
nosti Telefónica Slovakia. PPF bude transakci 
financovat 35,5 miliardami korun z vlastního 
kapitálu a zbytek úvěrem syndikovaným na ban-
kovním trhu pod vedením Société Générale. 
Skupina zaplatí 2,063 miliardy eur (53,2 miliar-
dy Kč) v okamžiku dokončení transakce a 404 milionů eur (10,4 miliardy Kč) v průběhu následují-
cích čtyř let. Před samotným převodem akcií získá Telefónica v průběhu listopadu dalších 260 
milionů eur (6,7 miliardy Kč) na dividendách. Dokončení transakce je podmíněno souhlasem Ev-
ropské komise a regulačních orgánů, které se očekává v řádu měsíců. PPF poté učiní povinnou 
nabídku převzetí akcií minoritních akcionářů. Španělská Telefónica si ponechá podíl 4,9 procenta 
akcií a nabídku odkupu nevyužije. 

ČLFA: Nebankovní firmy poskytly 88,9 miliardy Kč 
Členské společnosti České leasingové a finanční asociace poskytly klientům za tři čtvrtletí pro-

střednictvím leasingu, úvěrů a factoringu 88,9 miliardy korun, tj. o 5 procent více než ve stejném 
období loni. O 2 procenta stoupl objem financování podnikatelských investic úvěry a leasingem,  
o 2,5 procenta spotřebitelskými úvěry a leasingem, o pětinu vzrostlo financování factoringem.  

FINANČNÍ TRHY 



          FP news 

Cetelem letos půjčil 8,1 miliardy Kč 
Společnost Cetelem ČR za tři čtvrtletí klientům půjčila 8,1 miliardy korun, což je o desetinu více 

než ve stejném období loni. Společnost značný nárůst vykázala především v oblasti internetu. Fi-
nanční objem osobních půjček sjednaných on-line se meziročně zvýšil o 15 procent. Stále využíva-
nější je také Virtuální karta, tedy kreditní karta určená k bezpečným platbám na internetu. Objem 
transakcí touto kartou vzrostl od začátku roku meziročně o 66 procent. 
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po otevření burzy s cenou 45,10 dolaru za kus, 
krátce nato se cena vyšplhala až na 50 dolarů. 
To představuje proti emisní ceně 26 dolarů 
nárůst o více než 90 %. Tržní hodnota Twitte-
ru se podle newyorské burzy přechodně dosta-
la až ke 30 miliardám USD, v přepočtu více 
než 600 miliard Kč. 

Pobočka SB vydala první dluhopisy  
zaměřené na ženy 

Mezinárodní finanční korporace (IFC), která 
je pobočkou pro soukromý sektor Světové 
banky, vydala „ženské dluhopisy“ v hodnotě 
165 mil. USD (3,2 mld. Kč). Příjmy z prodeje 
těchto dluhopisů budou určené výhradně na 
podporu podnikání žen v rozvíjejících se ze-
mích. Je to vůbec poprvé, kdy se banka roz-
hodla vydat dluhopisy speciálně zaměřené na 
získání peněz pro podnikání žen. Již dříve IFC 
vydala „zelené dluhopisy“. Příjmy z prodeje 
těchto dluhopisů mají pomoci zemím omezit 
emise skleníkových plynů. 

EK prý kvůli manipulacím se sazbou 
LIBOR vyměří rekordní pokutu 

Evropská komise vyměří šesti finančním 
institucím pokutu minimálně 1,5 mld. eur (asi 
39 mld. Kč) za manipulace s mezibankovní 
úrokovou sazbou LIBOR. Agentuře Reuters to 
řekl zdroj z bankovního sektoru. Pokuta se 
bude týkat společností Barclays, Royal Bank 
of Scotland, ICAP a Rabobank. Jména zbýva-
jících dvou podniků zatím nejsou jasná. Euro-
komisař pro hospodářskou soutěž Joaquín 
Almunia prý pokutu ohlásí příští měsíc. Banky 
přiznaly pochybení u sazby LIBOR spojené  
s japonským jenem výměnou za snížení poku-
ty o 10 %. Mluvčí komise pro otázky hospo-
dářské soutěže Antoine Colombani se k infor-
macím agentury Reuters odmítl vyjádřit. 

MMF schválil další část finanční pomoci 
Portugalsku 

Mezinárodní měnový fond uvolní další část 
z dohodnuté finanční pomoci Portugalsku, 
tentokrát ve výši 1,9 mld. eur (51,2 mld. Kč). 
MMF uvedl, že tato jihoevropská země plní 
podmínky záchranného programu z května 
2011. Celkový objem půjček, které fond Por-
tugalsku od té doby poskytl, tak již dosahuje 
21,3 mld. eur. 

Hypo Alpe Adria chce další státní pomoc 
Zestátněná rakouská banka Hypo Alpe Adria 

bude rychle potřebovat další státní pomoc, aby 
splnila zákonné požadavky na kapitál. Firma 
vede s vládou „závěrečná jednání“ o této po-
moci. Podle rakouského listu Der Standard 
potřebuje banka až 1,3 mld. eur (35 mld. Kč). 
Mluvčí banky se k velikosti potřebné státní 
pomoci odmítl vyjádřit.  

Rakouská vláda musela banku zestátnit kon-
cem roku 2009, aby zabránila jejímu kolapsu 
v důsledku světové finanční krize. Banka již 
od té doby v rámci státní pomoci obdržela 
přes 2 mld. eur. 

(Pokračování ze stránky 2) 

ZUNO rozšiřuje portfolio o bezkontaktní debetní karty Visa 
On-line banka ZUNO vydává bezkontaktní 

karty Visa. Svým zákazníkům tak poskytne větší 
komfort při placení drobných nákupů do 500 Kč, 
aniž by museli zadávat svůj PIN kód a vkládat 
kartu do čtečky POS terminálu. Bezkontaktně 
mohou spotřebitelé platit na většině obchodních 
míst, jakými jsou v Česku a na Slovensku napří-
klad Globus, Interspar, McDonald’s, KFC, DM 
Drogerie, Albert, C&A, Costa Coffee, Starbucks, 
Lidl, Obi, Datart, Cinema City a mnoho dalších. 

Největší kampelička se odvolala proti ztrátě licence 
Osud největší české kampeličky a vkladů jejích přibližně 14 tisíc členů je v rukou rozkladové 

komise a bankovní rady ČNB. Pokud ta nyní neuzná oprávněnost rozkladu proti rozhodnutí o ode-
brání licence, Metropolitní spořitelní družstvo o ni pravomocně přijde a půjde do likvidace. 

EKONOMIKA 

BANKY 

ČNB se rozhodla zahájit devizové intervence 
Bankovní rada České národní banky se 

rozhodla zahájit devizové intervence. Cílem 
je oslabit korunu a uvolnit tak ještě více mě-
nové podmínky. Úrokové sazby jsou totiž na 
tzv. technické nule. Kurz koruny chce banka 
pomocí intervencí držet poblíž hladiny  
27 Kč/EUR. Naposled centrální banka při-
stoupila k devizovým intervencím v roce 
2002. Podle ČNB vlivem nárůstu dovozních 
cen lze sice očekávat nižší koupěschopnost 
domácností, jejich poptávka však může být ve 
zvýšené míře přesměrována k domácímu zboží a službám. Zároveň slabší kurz podle centrální 
banky podporuje české vývozy, a tím roste konkurenceschopnost a ziskovost podniků a i jejich 
ochota investovat. Podniky tak rozhodnutí ČNB intervenovat vítají. Slabší koruna totiž pomůže 
především exportérům. Pokles kurzu české měny by se mohl projevit v tvorbě nových pracovních 
míst. Analytik Patria Finance David Marek na základě rozhodnutí ČNB přehodnotil odhad HDP 
pro příští rok z 1,6 procenta na 2,0 procenta. Tato změna v prognóze HDP vede ke snížení odhadu 
míry nezaměstnanosti o 0,2 procentního bodu na 7,2 procenta. „Vyjádřeno jiným způsobem, díky 
devizovým intervencím by mělo vzniknout zhruba 10 tisíc míst,“ dodal. 

ČNB je schopna intervenovat na devizovém trhu s cílem oslabit kurz koruny neomezeně, řekl 
guvernér ČNB Miroslav Singer s tím, že centrální banka již na devizovém trhu působí.  

Intervence zabrání ztrátě pracovních míst, podpoří spotřebu 
Hlavní přínos devizových intervencí vidí Česká národní banka v udržení a tvorbě nových pra-

covních míst a zabránění ztrátám u hrubého domácího produktu, které by byly mnohem větší  
v případě deflace, řekl viceguvernér ČNB Vladimír Tomšík. Podle analytiků se intervence a osla-
bení koruny v řádu týdnů projeví ve zdražení dováženého zboží. „Vždy je mnohem efektivnější 
udělat preventivní krok a nečekat až deflace nastane. V okamžiku, kdy vstoupíte do deflace, dostat 
se z ní přináší mnohem větší náklady pro reálnou ekonomiku,“ uvedl.  

Meziroční inflace v říjnu zpomalila pod jedno procento 
Meziroční růst spotřebitelských cen v říjnu zpomalil na 0,9 procenta ze zářijového 1 procenta. 

Zpomalení cenového růstu nastalo zejména u potravin a nealkoholických nápojů. Proti září spotře-
bitelské ceny v říjnu vzrostly o 0,2 procenta, hlavně kvůli růstu cen lihovin a lahvového piva.  
O vývoji inflace informoval ČSÚ. Pokles meziroční inflace odpovídal odhadům analytiků. 
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Spojené státy chtějí po Bank of America 
odškodné 

Spojené státy požadují po americké společ-
nosti Bank of America odškodné 864 milionů 
dolarů (zhruba 17,5 mld. Kč) kvůli podvodu 
souvisejícímu s nekvalitními hypotečními 
cennými papíry, které před lety prodávala její 
divize Countrywide. Porota již minulý měsíc 
rozhodla, že Bank of America je za tento pod-
vod zodpovědná. Podle americké vlády má 
odškodné banku potrestat a současně „vyslat 
jasnou a jednoznačnou zprávu, že hypoteční 
podvody nebudou tolerovány“. 

MMF: Světová ekonomika oživuje 
Světová ekonomika oživuje, tempo jejího 

růstu ale stále není dost rychlé na to, aby 
mohla vznikat i nová pracovní místa. Řekla to 
šéfka Mezinárodního měnového fondu Chris-
tine Lagardeová. „Oživení je na cestě. Jeho 
tempo je však bohužel příliš pomalé na to, 
aby po celém světě vytvářelo potřebná pra-
covní místa,“ citovala Lagardeovou agentura 
Reuters. 

Hedgeový fond SAC Capital  
se před soudem přiznal k podvodu 

Americký hedgeový fond SAC Capital 
Advisors se před soudem doznal k podvodu  
v rámci dohody o urovnání žalob ze zneužívá-
ní neveřejných informací. Fond na základě 
dohody zaplatí pokutu 1,2 mld. dolarů. Trestní 
případ hedgeového fondu známého finančníka 
Stevena Cohena vede soudkyně Laura Taylo-
rová Swainová. Zda doznání fondu přijme,  
o tom chce rozhodnout až později. Verdikt by 
měl padnout 14. března. 

Fond podle obžaloby v letech 1999–2010 
získával systematicky neveřejné informace  
o podnicích obchodovaných na burzách,  
s jejichž pomocí pak obchodoval. SAC spra-
vuje aktiva v hodnotě kolem 15 mld. dolarů 
(zhruba 286 mld. Kč). 

Hedgeové fondy obchodují s obrovskými 
částkami. Drobným investorům jsou kvůli 
vyššímu riziku a dalším překážkám prakticky 
nepřístupné. 

Freddie Mac vydělal 30,5 mld. dolarů, 
Fannie Mae také v zisku  

Americká hypoteční agentura Freddie Mac 
ve 3. čtvrtletí vydělala rekordních 30,5 mld. 
dolarů (asi 616 mld. Kč). Vděčí za to ale 
zejména mimořádným daňovým příjmům. 
Třetí čtvrtletí přineslo prudké zvýšení zisku i 
jejímu většímu sourozenci Fannie Mae. Nej-
větší americká hypoteční agentura za minulé 
tři měsíce vydělala 8,7 mld. dolarů (zhruba 
175,2 mld. Kč), a završila tak sedmé ziskové 
čtvrtletí za sebou. 
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Lidé si objednali spořicí dluhopisy za 21,4 miliardy korun 
Zájemci si v rámci vánoční emise objednali spořicí státní dluhopisy za 21,4 miliardy korun. Vy-

plývá to z informací zveřejněných ministerstvem financí na Facebooku. Cenné papíry musí inves-
toři uhradit do 14. listopadu. Původně MF plánovalo prodat dluhopisy za 5 až 10 miliard korun.  

ČNB zlepšila odhad vývoje ekonomiky  
Česká národní banka ve své nové prognóze zlepšila odhad vývoje ekonomiky pro letošní rok, 

očekává pokles HDP o 0,9 %. Pro příští rok odhad naopak zhoršila, nově čeká růst o 1,5 %, uvedl 
guvernér ČNB Miroslav Singer. Banka ovšem zároveň vypracovala alternativní scénář počítající 
právě s devizovými intervencemi, letos v něm očekává pokles o 0,9 % a příští rok růst o 2,1 %.  

HB Index: Tržní ceny bytů a domů stagnují, pozemky mírně zdražily 
Tržní ceny bytů a rodinných domů v Česku ve třetím čtvrtletí letošního roku mezikvartálně nepa-

trně vzrostly o 0,2 procentního bodu. Pozemky zdražily o 0,9 procentního bodu. Vyplývá to z uka-
zatele HB Index, který zveřejnila Hypoteční banka. 

Nezaměstnanost v říjnu zůstala na 7,6 %, do konce roku vzroste  
Míra nezaměstnanosti v Česku v říjnu zůsta-

la na zářijových 7,6 %. O práci se na úřadech 
práce ucházelo 556 681 lidí, což bylo proti září 
o 377 méně. Analytici však říjnovou stagnaci 
považují za obvyklou a upozorňují, že do kon-
ce roku míra nezaměstnanosti vzroste. Viditel-
ně klesat by mohla v příštím roce. „V součas-
nosti lze hovořit o stabilizaci trhu práce. Aktu-
ální míra nezaměstnanosti však prozrazuje, že 
situace na pracovním trhu má k ideálu daleko,“ 
uvedl analytik společnosti Akcenta Miroslav 
Novák. Celkový počet uchazečů o zaměstnání bude v zimních měsících testovat maxima z počátku 
letošního roku, tedy hranici 600 tisíc. Říjnová stagnace na hodnotě předchozího měsíce je podle 
analytika UniCredit Bank Pavla Sobíška obvyklá. „Podniky v říjnu příliš nových pracovníků nepo-
ptávají, ale ani nemívají důvody k propouštění. Nezaměstnanost může začít viditelně klesat až  
v příštím roce. Pro konec roku čekáme podíl nezaměstnaných na úrovni 8,2 %,“ uvedl. 

ČSÚ: Průmyslová výroba v ČR v září meziročně vzrostla 
Průmyslová výroba v ČR v září meziročně vzrostla o 7,1 %, po očištění od vlivu počtu pracov-

ních dnů se zvýšila o 2 %. Proti srpnu byla produkce průmyslových podniků po vyloučení sezon-
ních vlivů nižší o 2,8 %. Hodnota nových zakázek meziročně vzrostla o 16 %, informoval ČSÚ. 

Zahraniční obchod v září skončil v přebytku  
Zahraniční obchod ČR skončil v září přebytkem 35,1 miliardy korun. Proti stejnému loňskému 

období je to o 5,1 miliardy více. Vývoz meziročně stoupl o 8,3 % a dovoz o 7,2 %. Uvedl to ČSÚ. 

ČR se v žebříčku atraktivity pro investory propadla na 40. místo 
ČR v žebříčku atraktivity pro investory mezi 60 ekonomikami spadla o 11 pozic na 40. místo. 

Nejúspěšnějším státem se stala letos Austrálie. Vyplývá to z Indexu globální dynamiky mezinárod-
ní poradenské společnosti Grant Thornton. Index sleduje celkem pět oblastí, které jsou pro investo-
ry důležité. Česko v hodnocení obsadilo 40. dělenou příčku (s Kolumbií) se skóre 48,5 bodu.  

S příjmy obtížně hospodaří více než polovina českých domácností 
Se svými příjmy v současné době obtížně hospodaří 58 % českých domácností, naopak dvě pěti-

ny tyto problémy nemají. Proti loňskému říjnu se však situace zlepšila. Loni obtíže s rodinným 
rozpočtem uvádělo 69 % lidí a 30 % občanů tvrdilo, že s příjmem domácnosti vyjde. Vyplynulo to 
z aktuálního průzkumu Centra pro výzkum veřejného mínění. Jako chudou hodnotí svou domác-
nost 32 % Čechů, v bohaté domácnosti podle svého názoru žije 7 % občanů. Největší počet lidí,   
a to 61 %, však tvrdí, že jejich domácnost není „ani bohatá, ani chudá“.  


